
 

Sier blankt nei til Hordfast-bompenger på fergen 

 

Bildet viser hengebro på flytende fundament, noe som som er aktuelt for flere 
fjordkryssinger i prosjektet «Ferjefri E39» Foto: Baezeni /SVV 

 Av Geir Kvile    Publisert:23. januar 2018, kl. 22:00 
Marthe Hammer (SV) reagerer skarpt på planene om å forhåndsinnkreve bompenger 
for å skaffe planleggingsmidler til Hordfast. 

– Det er helt uaktuelt for SV at en skal begynne å innføre bompenger på fergene for 
et så ødeleggende prosjekt, sier Hammer til BA. 

Hun er nestleder i utvalg for miljø- og samferdsel i Hordaland fylkeskommune. 
Kommentaren retter seg mot BAs sak om at daglig leder i Hordfast AS, Øyvind 
Halleraker, jobber for en slik ordning. 

Så langt skal det ha blitt brukt nesten en halv milliard kroner, bare på å utarbeide 
rapporter og planer for Hordfast. Broen, om den noen gang blir bygget, blir verdens 
lengste. 

Må bli enige i kommunene om at det er greit 

Og dyreste. Prislappen på hele prosjektet mellom Stord og Os er nå estimert til 35 
milliarder kroner. 

Fylkesrådmann Rune Haugsdal har orientert politikerne i fylket om at det ikke er noe 
lokalpolitisk initiativ bak Hallerakers ønske om å forhåndsinnkreving av bompenger. 
Men han er helt avhengig av å ha dem med på laget. 

– Vertskommuner, andre berørte kommuner og fylkeskommunen må fatte et vedtak 
som gir prinsipiell tilslutning til en bompengefinansiering, før Statens vegvesen 
utarbeider en bompengesøknad, opplyser Haugsdal. 
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 Ikke fornøyd: Marthe Hammer,nestleder i samferdselsutvalget. 
Dersom det blir slik at fylket og kommunene går inn for en bompengeordning til å 
betale for planlegging og prosjektering, må saken avgjøres i Stortinget. 

– Forhåndsinnkrevning skal være tidsbegrenset, og kan maksimalt pågå i tre år før 
Stortinget bestemmer om en skal gå videre med prosjektet som bompengeprosjekt, 
sier Haugsdal. 

Siden en i en slik sak krever inn bompenger til et prosjekt som strengt tatt ikke er 
vedtatt bygd, må en gjøre rede for hva pengene skal gå til dersom prosjektet får 
tommelen ned til slutt. 

– Svaret fra fylkesrådmannen bekrefter at utspillet til Øyvind Halleraker ikke har noen 
som helst politisk forankring. Det er klart for alle at han snakker for seg selv og NHO. 
Ikke fylkeskommunen eller kontaktutvalg, sier Hammer. 

Forsinkelser igjen 

Prosjektet er fremdeles preget av høylytt diskusjon. Det er staten, ved 
kommunaldepartementet (nylig overtatt av Monica Mæland, red. anm) som står 
ansvarlig for planleggingen. 

I slutten av 2016 sendte vegvesenet ut sin kommunedelplan for prosjektet, og den 
skulle staten strengt tatt ha vedtatt. Men slik har det ikke gått. 

Den skal i stedet sendes ut på en ny høring hos de berørte kommunene og 
partene. Signe Eikenes, prosjektleder i vegvesenet, forklarer at årsaken er at 
broen nå skal gå i land på Gullholmene. Hun vet ikke hva dette innebærer av 
tidsbruk. 

– Kommunaldepartementet er kjent med at Statens vegvesen har sett på nye 
løsninger for kryssing av Bjørnefjorden, og at dette kan tilsi behov for en ny høring av 
deler av planforslaget. Hvordan og når dette kan gjøres vil bli avklart mellom KMD og 
statens vegvesen. Saken er fortsatt under forberedelse i vegvesenet, skriver 
seniorrådgiver Sissel Mossing i kommunal- og moderniseringsdepartementet. 

Marthe Hammer er oppgitt over ressursbruken. 

– Det er alt for mye som er uavklart med dette prosjektet. Kostnader, trasé og 
miljøinngrep. Da blir det uansvarlig å bidra til forskuttering og sniking i køen, slik 
Halleraker legger opp til, sier hun til BA. 


